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استاندار کردستان:
نیروهای بومی استان 

در اولویت نخست انتصاب ها هستند

سپهرغرب، گروه خبر: استاندار کردستان با اشاره 
به اینکه در زمینه نیروســازی در اســتان کم لطفی 
و کم توجهی شده اســت، گفت: تــاش کردیم در 

انتصاب ها نیروهای بومی در اولویت نخست باشند.
بهمن مرادنیا در دیدار با اعضای جدید هیئت رئیسه نظام 
مهندسی ساختمان اســتان، اظهار کرد: کردستان در همه 
زمینه هــا از ظرفیت های بالایی برخــوردار بوده اما غریب و 

مغفور مانده است.
وی با ابراز تأســف از اینکه مقاومت در اســتان در برابر 
برخی انتصاب ها زیاد اســت، از موضع گیری درست خود در 

اعتماد به نیروهای بومی اعلام رضایت و خرسندی کرد.
استاندار کردستان در ادامه خاطرنشان کرد: باید فارغ از 
مذهب، توانایی های فرزندان اســتان را هر چه بیشتر مطرح 
کنیم و این امر در صورتی میســر خواهد شد که از یکدیگر 

حمایت کنیم.
مرادنیــا، رویکرد دولــت در جوان گرایــی و اعتماد به 
نیروهای بومی را قابل تقدیر دانست و با بیان اینکه تخریب 
نیروهای بومی بی انصافی است، از روشنفکران و متخصصان 
جامعه خواســت تا در برابر این تخریب ها ســکوت نکنند و 
در مقابل، از این رویکرد و تصمیم ها در این راســتا، حمایت 

کنند.

فرمانده انتظامی ایلام خبر داد:
آمادگی برای تردد 4 میلیون زائر 

اربعین در مرز مهران

ســپهرغرب، گروه خبر: فرمانــده انتظامی ایام 
)ع(  اربعین حســینی  در  پیش بینی می کنیم  گفت: 
امســال بیش از چهار میلیون زائر از مرز بین المللی 

مهران تردد داشته باشند.
ســردار نورعلی یاری با اشــاره به اینکه اربعین حسینی 
امســال تفاوت معناداری با سال های گذشته خواهد داشت، 
تصریح کــرد: یکی از مأموریت های پلیــس در ایام اربعین 
علاوه بر برقــراری نظم و امنیت، اســتفاده از تمام توان و 
ظرفیــت نیروی انتظامی در خدمات رســانی بهتر به زائران 

اربعین حسینی )ع( است.
وی با اشاره به حذف هزینه روادید و استقبال مردم برای 
حضور در راهپیمایی عظیم اربعین حسینی )ع(، اظهار کرد: 
تمام دستگاه های اجرایی، دولتی، نظامی و انتظامی در کنار 
مردم و خادمان زوار باید آمادگی تردد بیش از چهار میلیون 
زائر در ایام اربعین را داشته باشند و تمام امکانات مورد نیاز 

برای برگزاری باشکوه این حماسه عظیم، بسیج شود.
فرمانده انتظامی استان ایلام همچنین خواستار استفاده 
از توان ترابری کشــورهای در مســیر اربعین حسینی برای 
جابه جایی روان زوار شــد و افزود: افزایــش ظرفیت پایانه 
مرزی مهران برای حضور میلیونی زائران، استفاده از ظرفیت 
سایر نیروهای مسلح در کنار مردم و مسؤولان، نصب وسایل 
سرمایشــی و خنک کننده هــوا در پایانه مــرزی مهران و 
محل های اسکان زوار در موکب ها در برنامه ریزی های پیش 

رو قرار گیرد.
ســردار یاری در پایان با اشاره به ایجاد قرارگاه مشترک 
انتظامی ایران و عراق طی چند سال اخیر، خاطرنشان کرد: 
با افزایش تردد زوار در مرز بین المللی مهران، برقراری نظم 
و امنیت در دو ســوی مرز از اهمیت بالایی برخوردار است 

که این مهم نیز در اولویت پلیس قرار دارد.

خبــر

رئیس شورای اسلامی استان کردستان:
ناتوانی مسؤولان و مدیران، عامل 
اصلی توسعه نیافتگی استان است

ســپهرغرب، گروه خبر: رئیس شــورای اسامی 
بزرگ ترین  در حال حاضر  استان کردســتان گفت: 
مشکل در مقابل توسعه یافتن کردستان، مسؤولانی 
هستند که پست های حیاتی استان را اشغال کرده اند.

خلیل عزیزی روز گذشــته در نشست خبری با اصحاب 
رســانه و مطبوعات اســتان کردســتان، اظهار کرد: بیشتر 
مشکلات و دغدغه های مردم استان پشت وعده ها و آمارهای 
دروغین مسؤولان باقی مانده و ازآنجاکه مسؤولان شوراها را 
رقیب خود می دانند و اعتقادی به رأی مردمی که این شورا 
را انتخــاب کرده اند، ندارند، ما نیز تنها می توانیم نگران این 

وضعیت باشیم.
وی افزود: کردســتان یک اســتان مرزی است و به جای 
اینکه این مســئله به یــک فرصت برای مردم این اســتان 
تبدیل شــود به یک تهدید تبدیل شــده که همین امر عدم 
توانایی و تصمیم گیری درســت مسؤولان در پیشبرد اهداف 
را می رســاند و نشان می دهد که مسؤولان فقط بلد هستند 

که وعده بدهند و قدرت اجرایی ندارند.
رئیس شــورای اسلامی استان کردســتان تصریح کرد: 
وضعیــت عــزل و نصب ها نیــز در این دولــت در منطقه 
کردستان بسیار نامناسب بوده و با افرادی که در جایگاه های 
مهم قرار دارند، وضعیت این اســتان از بد هم بدتر شــده و 

امروز باید گفت که افتضاح است.
عزیزی یــادآوری کــرد: امروز یــک تیــم بی تدبیر بر 
اوضاع واحوال کردســتان حاکم شــده که تنها به دنبال باند 

و باندبازی هستند.
وی ادامه داد: این تیم خواسته ها، مشکلات و دغدغه های 
مردم را فدای خواسته های خود کرده و تورم، بیکاری، فساد، 
مشکلات اقتصادی و معیشتی و فشارهایی که مردم تحمل 

می کنند حاصل تصمیمات اشتباه این تیم است.
رئیس شــورای اســلامی اســتان کردســتان در ادامه 
خاطرنشان کرد: بیشتر فرمانداری های شهرستان ها و ادارات 
در اســتان نیز با سرپرست اداره می شــوند و معلوم نیست 
قحط الرجال شــده و یا فردی که با مدیریت این تیم همراه 

باشد، کم است.
عزیزی تأکید کرد: بانک ها نیز خود به یک معضل جدی 
در این اســتان تبدیل شــده اند و هیچ  کاری برای توسعه و 
رونق واحدهای تولیدی و صنعتی اســتان انجام نداده اند و 
یکی از دلایلی که تولید در کردســتان با رکود مواجه شده 
نیز همین بانک ها هستند که بازهم از سوی مسؤولان هیچ 

بازخواستی نمی شوند.
وی افزود: مســؤولان و نمایندگان مردم در مجلس باید 
در مقابل خواســته ها و دغدغه های مردم جوابگو باشــند و 
در خصــوص فعالیت هایی که باید انجــام می دادند و انجام 

نداده اند به طور شفاف با مردم صحبت کنند.
رئیس شورای اسلامی استان کردستان اذعان کرد: وقت 
آن رســیده که مردم دیگر بیدار شوند و در زمان انتخابات 
همــراه با موجی که عده ای خاص بــه راه می اندازند همراه 
نشــده و با انتخاب نمایندگان اصلح کمــک کنند تا بتوان 

گام های اساسی در راستای توسعه این استان برداشت.
عزیزی یادآوری کرد: نمایندگانی که امروز بر کرسی های 
مجلس تکیه داده اند، نماینده ای نیســتند که بتوانند کاری 
از پیــش ببرند و به همین دلیل تنها به دنبال خواســته ها 
و منافع شــخصی خود هستند و کاری نیز نمی کنند چراکه 

اصولاً قدرت اجرایی ندارند تا بتوانند کاری کنند.
وی گفت: استان کردستان در حال حاضر دارای 23 سد 
اســت اما اداره و مدیریت اکثریت آن ها در دســت مدیران 
این استان نیست و در راســتای منافع استان های هم جوار 
ســاخته شــده اند و اگر نمایندگان ادعا دارند که می توانند 
کاری کنند همین مســئله سدها را حل کنند که با این کار 
بسیاری از مشــکلات حوزه اشتغال و بیکاری در این استان 

مرتفع می شود.
رئیس شــورای اسلامی اســتان کردســتان ابراز کرد: 
مشکلات و دغدغه های بســیاری در این استان وجود دارد 
که نمایندگان نیز به خوبی از آن ها اطلاع دارند اما آن قدر به 
فکر کارهای شخصی خود هستند که دیگر وقتی برای امور 

مردم باقی نمانده است.
عزیزی اظهار کرد: در حــال حاضر نیز نزدیک انتخابات 
مجلــس هســتیم و دیگر بایــد قید فعالیــت و گام مثبت 
برداشــتن یک نماینده در پیشبرد اهداف توسعه ای در این 
استان را زد چراکه آن ها در این مدت باقی مانده تا انتخابات 
تنها به این فکر می کنند کــه چگونه صندلی خود را حفظ 

کرده و از دست ندهند.
وی در ادامه ســخنان خود به وضعیت شــهرداری های 
اســتان نیز اشــاره و بیان کــرد: شــهرداری های ما دچار 
مشــکلات بسیاری هســتند و یکی از بزرگ ترین مشکلات 
آن ها این است که شهردار ما به جای اینکه به انتخاب مردم 
باشــد به انتخاب دولتی صورت می گیــرد که هیچ میلی به 

خبــر

خبر

استاندار ایلام:

عملکرد اتحادیه مرغداران استان مناسب نیست
ســپهرغرب، گروه خبر: استاندار ایام 
گفت: عملکرد اتحادیه مرغداران اســتان 

در تنظیم بازار مناسب نیست.
قاســم سلیمانی دشــتکی روز گذشــته در 
نشســت تنظیم بــازار اســتان کــه در محل 
اســتانداری ایلام برگزار شد با اشاره به شرایط 
جدید کشــور و جنــگ اقتصادی و رســانه ای 
دشــمن، اظهار کرد: مدیران بایستی خود را با 
وضعیت موجود وفق دهند، شــرایط موجود را 
درک و در امور پیش روی خود همسان ســازی 

ایجاد کنند.
وی ادامــه داد: در این شــرایط برآیند کار 
مدیران باید طوری باشــد که به ایجاد تسهیل 

در امور مردم بینجامد و رضایت مردمی در پی 
داشته باشد.

اســتاندار ایلام با بیان اینکه در تنظیم بازار 
و تعیین قیمت ها بایســتی انصــاف را در نظر 
گرفت و شــرایط استان را ســنجید و با توجه 
به قیمت تمام شــده کالاها عرضه شود، تصریح 
کرد: در اینجا تنها اکتفا کردن به معدل قیمت 

استان های مجاور کفایت نمی کند.
سلیمانی دشتکی با انتقاد از عملکرد اتحادیه 
مرغــداران، گفت؛ ما به بــازار اعتماد داریم اما 
برخی از صنوف بازار ازجمله اتحادیه مرغداران 
خوب عمل نکرده و جواب اعتماد و حمایت ها را 

ندادند و دود آن به چشم برخی مدیران رفت.

وی خاطرنشــان کرد: مــا از مدیران موفق 
که در این شرایط مســائل و مشکلات مردم را 
درک می کنند حمایــت می کنیم و البته آن ها 
نیز می بایست این اعتماد و حمایت شکل گرفته 
را با عملکرد بهتر و خدمت بیشــتر به مردم در 

این شرایط پاس دارند.
سلیمانی دشــتکی، صادرات را یک راهبردی 
خوب برای برطرف کردن مشــکل ارزی عنوان 
کــرد و افزود: با ارز چهار هــزار و 200 تومانی 
بسیاری از نیازهای مردم در حال برطرف شدن 

است.
اســتاندار ایلام در پایــان تأکید کرد: باید با 
ارائه راهکار مناســب نسبت به کنترل قیمت ها 

و تنظیم بازار اقــدام و در این زمینه از هرگونه 
جوسازی نیز جلوگیری کرد.

مدیرکل میراث فرهنگی ایلام:

عملیات تکمیل و تجهیز بازارچه صنایع دستی آغاز شد
سپهرغرب، گروه خبر: مدیرکل میراث 
فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری ایام 
از آغاز عملیــات تکمیل و تجهیز بازارچه 
صنایع دســتی در ایام با دو میلیارد ریال 

اعتبار خبر داد.
به گــزارش ســپهرغرب به نقــل از روابط 
عمومــی میــراث فرهنگی ایــلام، عبدالمالک 
شنبه زاده با اعلام این خبر، اظهار کرد: عملیات 
تکمیل و تجهیز بازارچه صنایع دســتی شــهر 

ایلام با اعتبــار تخصیص یافته دو میلیارد ریالی 
آغاز شــد و به زودی مشکلات و کمبودهای این 

بازارچه برطرف خواهد شد.
وی با بیــان اینکه این تخصیص از مصوبات 
ســفر معاون رئیس جمهوری و رئیس سازمان 
میراث فرهنگی، صنایع دســتی و گردشــگری 
بوده اســت، تصریح کرد: این بازارچه 23 غرفه 
دارد و هنرمندانی در رشــته های گلیم، چوب، 
ســفال، مس، زیورآلات، جاجیم، معرق و غیره 

در آن حضور دارند و 50 نفر نیز در این بازارچه 
مشغول به کار هستند.

صنایع دســتی  فرهنگی،  میــراث  مدیرکل 
و گردشــگری ایلام ادامــه داد: این بازارچه که 
برای احداث آن پنج میلیارد ریال هزینه شــده 
هر چند از نظر عمرانی با کاســتی همراه است 
اما فعالیت این مرکز به ســامانه مناسبی برای 
عرضه کارهای دستی و هنری مبدل شده است.

شنبه زاده ابراز امیدواری کرد که با اعتبارات 

تخصیص یافته، کاســتی های ایــن بازارچه رفع 
شود.

وی اذعــان کــرد: اکنون 33 رشــته فعال 
صنایع دســتی ازجمله گلیم، معــرق، جاجیم، 
کارهای ســفال، چوبی، گیوه بافی، سیاه چادر، 
لباس محلی، تزئینات شیشــه، سنگ قیمتی و 
غیره در اســتان وجود دارد که این رشته ها در 
بیش از 100 کارگاه فعال استان با حضور بیش 

از 500 نفر صنعتگر در حال تولید هستند.

مجری طرح سامانه های نوین آبیاری کشور:

اختصاص 150 میلیون یورو از محل صندوق توسعه ملی به اجرای سامانه های نوین آبیاری
رئیس سازمان جهاد کشاورزی کردستان: تجهیز 53 هزار هکتار از اراضی آبی استان به سیستم آبیاری نوین

وزیر  مشاور  خبر:  گروه  ســپهرغرب، 
آبیاری  نوین  و مجری طرح ســامانه های 
از محل  یورو  میلیون   150 گفت:  کشــور 
به اجرای سامانه های  صندوق توسعه ملی 
نوین آبــی اختصاص یافته که تاکنون 25 

درصد آن تخصیص گرفته است.
عباس زارع روز گذشــته در جلســه ستاد 
ســامانه های نوین آبیاری اســتان کردســتان، 
اظهار کرد: هماهنگــی خوبی در بین مجموعه 
دســت اندرکاران و بهر ه بــرداران حــوزه جهاد 

کشاورزی وجود دارد.
وی تصریح کرد: کشــاورزان کردســتانی از 
سامانه آبیاری نوین اســتقبال خوبی داشته اند 
که این مهم  بســتر را برای تحقق هرچه بیشتر 

اهداف در این حوزه فراهم می کند.
مشاور وزیر و مجری طرح سامانه های نوین 
آبیاری کشور افزود: باوجود اینکه اراضی استان 
کردســتان خرد و پراکنده اســت اما همکاری 
خوبی بین کشــاورزان وجود دارد که این مهم 
حاصل اعتماد کشــاورزان به مجموعه همکاران 

سازمان جهاد کشاورزی در استان است.
زارع اذعــان کرد: تخصیــص آب یک حق 
است که باید در کردســتان عملیاتی شود و با 
پیگیری هایی که در این راستا از سوی استاندار 
و رئیس سازمان جهاد کشاورزی صورت گرفته 
امیدواریم شاهد تخصیص آب در شهرستان های 

مختلف استان باشیم.
وی اضافه کرد: با توجه به ســطح زیر کشت 
اســتان در بخش اراضی دیمی و آبی، افزایش 

حق آبه این استان ضروری است.
مشاور وزیر و مجری طرح سامانه های نوین 
آبیاری کشور ادامه داد: در این راستا هرچه در 
توان داشته باشیم در سطح ملی انجام خواهیم 

داد و رایزنی های لازم را انجام می دهیم.
زارع به وضعیت اســتان در حوزه توســعه 
سامانه های نوین آبی نیز گریزی زد و ابراز کرد: 
میزان اجرای سامانه های نوین نسبت به اراضی 

آبی استان دو برابر میانگین کشوری است.
وی اضافه کرد: در ســند توسعه استان قطعاً 
موضوع افزایش ســامانه های نویــن آبی مورد 
توجه قرارگرفته و تحولات خوبی در این راستا 

اتفاق خواهد افتاد.
مشاور وزیر و مجری طرح سامانه های نوین 
آبیاری کشور خاطرنشــان کرد: امسال با توجه 
به محدودیت هایی اعتبــاری که وجود دارد در 
خصوص سامانه های نوین آبی چون در شرایط 

خشک ســالی به کشــور کمک کرد، تخصیص 
اعتبار از محل صندوق توسعه ملی به این بخش 
به دستور مقام معظم رهبری در سال جاری نیز 

انجام می شود.
زارع افــزود: عــلاوه بر پیش بینــی اعتبار 
در بودجــه ســنواتی، امســال 150 میلیون 
یورو از محل صندوق توســعه ملی به اجرای 
ســامانه های نوین آبی اختصاص داده شد که 
تاکنــون 25 درصد از این میــزان تخصیص 

گرفته است.
وی ابــراز کرد: این یک ظرفیت اســتثنایی 
اســت که باید اســتفاده شــود و بــا توجه به 
هماهنگــی کــه بیــن مجموعــه ســازمان و 
بهره برداران کردستان وجود دارد در این زمینه 

موفق عمل خواهد کرد.
مشاور وزیر و مجری طرح سامانه های نوین 
آبیاری کشــور عنوان کرد: یکــی از افتخارات 
وزارت جهــاد کشــاورزی و ســازمان های این 
وزارت در سطح استان ها این است که 16 هزار 
پروژه آبیاری نوین در ســال گذشته در کشور 
اجراشده که بر اساس ارزیابی های صورت گرفته 
تمــام اصول فنی و مهندســی در آن ها رعایت 

شده است.
زارع با بیان اینکه افزایش قیمت ها موضوعی 
کشــوری اســت که تنها به تجهیــزات اجرای 
سیســتم های آبیاری نوین خلاصه نمی شــود، 
گفت: اسفندماه ســال گذشته قیمت ها بررسی 
و تحلیل شده اســت و بر اساس قیمت های روز، 
میانگین قیمــت اجرای ایــن پروژه ها تعریف 

می شود.

رئیس سازمان جهاد کشــاورزی کردستان 
نیز در ادامه با ارائه گزارشــی از وضعیت اجرای 
ســامانه های نوین آبیاری در استان، اظهار کرد: 
بالغ بــر یک  میلیون و 200 هــزار هکتار اراضی 
قابل کشت در استان وجود دارد که 131 هزار 
هکتــار از این میزان اراضی آبی و یک میلیون و 

100 هزار هکتار آن دیمی است.
خالــد جعفری اضافه کرد: متوســط درصد 
زمین های آبی استان حدود 12 درصد بوده که 

نسبت به میانگین کشوری بسیار پایین است.
وی افزود: کردستان ازنظر تجهیز زمین های 
آبی به سیستم های نوین آبیاری جزء استان های 

برتر کشور است و رتبه اول و دوم را دارد.
رئیس سازمان جهاد کشاورزی کردستان با 
بیان اینکه 42 درصد از اراضی آبی اســتان به 
سیســتم آبیاری نوین مجهز است، خاطرنشان 
کــرد: بالغ بر 53 هــزار و 500 هکتــار از کل 
زمین های آبی اســتان به سیستم آبیاری نوین 

مجهز شده است.
جعفری اذعان کرد: ایــن میزان غیر از 17 
هزار هکتار در دســت اجــرا در حوزه مرزی و 
شبکه پایاب سدها اســت که در حال حاضر از 

پیشرفت 90 درصدی برخوردار است.
وی ادامه داد: با بهره برداری از این 17 هزار 
هکتار پروژه در دســت اجرا، درمجموع بالغ بر 
70 هزار هکتار از اراضی آبی اســتان از سیستم 

آبیاری نوین بهره مند خواهند بود.
رئیس سازمان جهاد کشــاورزی کردستان 
تصریح کرد: شهرســتان قروه بــا در بر گیری 
22 هزار هکتــار از 27 هزار هکتار اراضی آبی، 

بیشــترین اســتفاده را در زمینه بهره مندی از 
سیســتم های آبیاری نوین در استان کردستان 

به خود اختصاص داده است.
جعفری عنوان کرد: 10 درصد از اراضی آبی 
بانه و سروآباد نیز به سیستم آبیاری نوین مجهز 
شده اند که این درصد پایین به دلیل پراکندگی 

اراضی در این شهرستان ها است.
وی بــا بیان اینکه عملکرد اجرای سیســتم 
آبیاری نوین در سال گذشته در استان دو هزار 
230 هکتار بوده اســت، گفت: ســقز بیشترین 
میزان و بانه و سروآباد نیز کمترین میزان سهم 
را از اجرای پروژه های سیســتم آبیاری نوین در 

استان را به خود اختصاص داده اند.
رئیس سازمان جهاد کشــاورزی کردستان 
تصریح کرد: در حال حاضر نیز یک هزار و 351 
پروژه در حال اجرا در استان وجود دارد که سقز 
بیشترین سهم اجرای پروژه ها را در سال جاری 

به خود اختصاص داده است.
جعفری بــه تخصیص اعتبــارات به اجرای 
پروژه های آبیاری نوین اشــاره و اظهار کرد: در 
قالب بند ز اعتباری بالغ بر 11 میلیارد تومان و 
در بنــد دال تبصره 4 نیــز 14 میلیارد و 500 
میلیــون تومان اعتبار بــه این بخش اختصاص 

یافته است.
رئیس سازمان جهاد کشــاورزی کردستان 
تأکیــد کرد: پنج میلیــارد از بند ز و بند دال و 
10 میلیارد تومان اعتبارات به صورت نقدی در 
حوزه اجــرای پروژه های آبیاری نوین تخصیص 

پیدا کرده  است.
وی به برخی برنامه های پیشنهادی در حوزه 
اجرای سیستم های آبیاری تحت فشار در سال 
جاری هم اشــاره کرد و افزود: سه هزار و 500 
هکتار برای امســال پیش بینی شــده که اعتبار 
مورد نیاز برای اجرای ایــن میزان 30 میلیارد 
تومــان و با توجه به ضریب تــورم 36 میلیارد 

تومان است.
وی عنــوان کــرد: کوچــک بــودن اراضی 
متقاضیان، افزایش قیمت تجهیزات که موجب 
شــده ســهم آورده متقاضیان بالا برود و پایین 
بودن ســهم تخصیصی به مطالعات و ارزیابی و 
عدم نیروی انســانی کافی ازجمله مشکلات و 

چالش های موجود در این حوزه است.
به گفته رئیس ســازمان جهاد کشــاورزی 
کردســتان، تعدد مالکیت موجب شده در اکثر 
اراضی، سیســتم های آبیاری تحت فشــار اجرا 

نشود.


